
Protokoll Rrk-möte   
 
Tid:  19 juni 2022 kl. 12.00 – 14.00 (med fältbesök vid Stenkullen från 10.00) 
 
Plats:  Stenungsund, Naturcentrums kontor. 
 
Kallade:  Sara Elg, Lennart Hermansson, Rune Hixén, Thomas Liebig, Lars Viktorsson, (Ingemar 

Åhlund), Matti Åhlund, Per Saarinen och Tomas Torstenson (Frånvarande ledamöter inom 
parentes). 

 
- -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  - - - - 
 
Mötets öppnande 
Mötet förklarades öppnat. 
 
Val av mötesordförande och protokolljusterare 
Per Saarinen valdes till ordförande för mötet. 
 
Val av protokolljusterare 
Till protokolljusterare valdes Lennart Hermansson och Matti Åhlund. 
 
Tillkommande punkter 
Till dagordningen lades följande punkter:  

- Valideringsstrategi, ska alla fynd valideras? 
 
Föregående mötesprotokoll 
Föregående mötesprotokoll gicks kort igenom. 
 
Återkoppling har fåtts gällande Raritetskatalogen. Vissa uppdateringar är gjorda och några justeringar få 
vänta då nytt system är på gång. 
 
Exempelrapport är ej åtgärdat. 
 
Raritetsrapporter och observationer 
Hur man kan gå in i ”behandla och bedöm fynd” i stället för via sökfunktionen visades, smidigt om vi i 
framtiden skulle välja att gå över till arter istället för kommuner. Kan vara fördelaktigt rent administrativt för att 
fördela arbete att slå ihop fynd och få en överblick för vissa arter över landskapet. Vi funderar vidare på 
denna fråga som även är kopplad till hur mycket vi ska validera. 
 
Diskussion av inkomna, ej färdigbedömda raritetsrapporter 
Raritetsrapporter som har godkänts utan att de har tagits upp för diskussion under möte tas inte upp i detta 
protokoll. Tre fynd som tidigare ej varit färdigbehandlade blev godkänd till mötet. Tre fynd underkändes för 
publicering. 
 
Ett fynd togs även upp där rapport ännu saknas. Fyndet är rapporterat från flera lokaler som är rapportörens 
position och inte fågelns vilket diskuterades. Tog även upp benägenheten att skriva rapport, ligger mer 
ansvar på upptäckare. 
 
Diskussion fördes kring hur vi på bästa sätt hanterar en mängd äldre rapporter som inkommit från en 
rapportör. 
 
Valideringar, ta upp frågetecken från respektive område 
Lite allmänna diskussioner fördes om hur noga man ska gå igenom klockslag, aktivitet med mera.  
 
Det togs upp att det finns ett fejkkonto där rapporter kommer ifrån, hur detta ska hanteras och om kontot ska 
plockas bort utreds. 
 
En snabb genomgång hur man kopplar raritetsblanketter från blankettarkivet till fynd. 
Det är ibland svårt att koppla blanketter från arkivet till fynd. Det kan vara så att det har att göra med om det 
är en Rk-art. Verkar också vara en bugg som gör att tidigare fynd inte alltid kopplar rätt blankett till rätt fynd. 
Kan nog vara därför vissa gamla fynd är godkända på rapportörens uppgift i stället.  



Arbete pågår med att rensa så att det bara ska stå validerad på raritetsrapport för de fynd där det finns rari-
tetsrapport. 
 
Rapportmall 
Fenologi, höstdatum genomgång 
Arterna som Nrk tagit upp har gåtts igenom och sammanställning gjorts när senast fynd varit samt förslag på 
höstdatum. För de flesta är dokumentationskrav satt på datum för fenologirekord. Dokumentationskrav är ej 
satt för svarthätta, endast validering. Dokumentet ligger på intranätet, alla kollar igenom och kommer med 
ev. synpunkter senast 15 augusti, implementeras från 1 september. 
 
Vem vill ta över hanteringen av rapportmall och valideringsregler? 
Rune kommer göra de praktiska justeringarna av ovanstående, i det nya systemet för att åtgärda fyndregler, 
men vill därefter kunna släppa hanteringen av rapportmall och valideringsregler. 
 
Rapportmallens funktion togs upp. Det är trevligt att kunna se den på hemsidan men det är kanske inte 
många som använder rapportmallen idag. Kan enkelt uppdatera varje år. Tills nästa möte tas nytt förslag 
fram på vem som kan ta över detta (kan även vara någon utanför Rrk). 
 
Artportalen 
Inga aktuella/inkomna punkter inför mötet. 
 
Arbetsordning 
Inga aktuella/inkomna punkter inför mötet. 
 
Hemsidan 
Inga aktuella/inkomna punkter inför mötet. 
 
Nrk och Rk 
Uppdatering från Matti och eventuellt diskussion kring bedömningsfynd.  
Arbete pågår. 
 
Sara ny skribent för Nrk/nationella fågelåret. 
Sara berättade kort att blivit tillfrågad att vara ny skribent och kommer skriva texten för några arter till den 
nationella sammanställningen. 
 
Övriga frågor 
Diskussioner på sociala medier. En fråga från BohOF:s senaste styrelsemöte. 
Rune var med på det senaste styrelsemötet där han gav en historisk beskrivelse av hur Rrk kommit till och 
utvecklats samt information om hur Rrk och Nrk fungerar. Samtalston på bland annat sociala medier togs 
upp.  
 
Kort diskussion fördes kring att det vore bra om vi kan synas mer utåt. 
 
Fråga om skyddade uppgifter 
Fråga har inkommit om att lämna ut skyddade uppgifter, kan lämna ut utifrån diffuseringsnivå. Vi ska stämma 
av med Artdatabanken hur/vad vi kan lämna ut. Att vi kanske borde ha en person som vi hänvisar till när vi 
får den här typen av frågor togs upp. 
 
Nästa möte 
Datum för nästa möte: 18 augusti 2022 klockan 19:00. 
Plats: Teams. 
Fokus: Valideringsfrågor per kommun. 
 
 
Sara Elg, Uddevalla 2022-09-27 


